



سعادة السيدة مريم بنت عبدالله العطية

- رئيسة اللجنة الوطنية لحقوق الإنسان في دولة قطر.

- رئيسة التحالف العالمي للمؤسسات الوطنية لحقوق الإنسان.

بدأت السيدة مريم العطية العمل في اللجنة الوطنية لحقوق الإنسان منذ إنشائها، ثم تدرجت في السلم الوظيفي في سلسلة من المناصب والأدوار الوظيفية المختلفة. ففي عام 2004، بدأت كباحثة اجتماعية في اللجنة الوطنية لحقوق الإنسان، ثم تم تعيينها مديرة لوحدة العلاقات والإعلام، ثم تولت إدارة قسم البرامج والتثقيف. وبعد ست سنوات من الخبرة والإنجازات في تفعيل برامج اللجنة الوطنية لحقوق الإنسان الهادفة إلى نشر ثقافة حقوق الإنسان وتثقيف المجتمع بحقوق الإنسان ورفع الوعي بين أفراد المجتمع، تم تعيينها أميناً عاماً للجنة الوطنية لحقوق الإنسان في 7 أكتوبر 2009.

ومع توالي هذه الإنجازات، وبفضل إشرافها التنفيذي على أعمال اللجنة، تم اختيارها عضواً في اللجنة الوطنية لحقوق الإنسان في عام 2015، وفي 27 أكتوبر 2021، تم انتخاب سعادة مريم بنت عبدالله العطية رئيسة للجنة الوطنية لحقوق الإنسان.

H.E Ms. Maryam Bint Abdullah Al-Attiyah

- Chairperson of the of National Committee for Human Right in state of Qatar (NHRC).

- Chairperson of the Global Alliance of National Human Rights Institutions (GANHRI).

Ms. Maryam Al-Attiyah started working in the National Committee for Human Rights (NHRC), since its inception, and then she has moved up the career ladder in series of various positions and job roles. In 2004, she started as a social researcher in the NHRC. Afterwards, she was appointed as the Director of the Relations and Media Unit, and then the Director of the Programs and Education Department. After six years of experience and achievements in activating the NHRC's programs aiming to spread a human rights culture, educate the community about human rights and raise awareness among members of society, she was appointed as the Secretary-General of the National Human Rights Committee on October 7, 2009.

As such achievements unfold, and thanks to her executive supervision of the work of the committee, she was selected as a member of the National Human Rights Committee since 2015.

On 27 October 2021, Her Excellency Maryam bint Abdullah Al-Attiyah was elected Chairperson of the National Human Rights Committee. □